
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
Από το υπ’ αριθ. 4/2000 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 94/2000 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Θέση του ΔΣ για την ίδρυση Σχολών 
Τ.Ε.Ι. στην περιοχή και συγκρότηση 
Επιτροπής Αγώνα 

 
       Σήμερα 14 Φεβρουαρίου του έτους 2000 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και 
ώρα 15:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού κτιρίου της οδού Μητροπόλεως 55, ύστερα από την με 
ημερομηνία 10-2-2000 γραπτή πρόσκληση του Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους 
Συμβούλους, τους Δημαρχιακούς  Παρέδρους και στον Δήμαρχο σύμφωνα με τα 
άρθρα 94, 108 & 119  του Π.Δ 410/95 (Δ.Κ.Κ.) και 8 του Ν. 2539/97. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 33 μελών βρέθηκαν παρόντα  20 μέλη. 
          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Δημαρχιακοί  

                                                                                                   Πάρεδροι 
1. Μ. Ποτουρίδης Ι. Κουρουζίδης ----------- 
2. Δ. Ταχματζίδης Μ. Γαβρίδης  
3. K. Aσλάνογλου Κ. Πουλασουχίδης  
4. Δ.  Πέτκος Α. Δελαβερίδης  
5. Ε.  Λελεκάκης Κ. Κόλβατζης  
6. Κ. Γκαβαϊσές Α. Κεσίδης  
7. Κ.  Βαφείδης Α. Ταραλάς Απόντες Δημαρχιακοί 
8. Γ. Ουρσουζίδης Β. Γιαννουλάκης Πάρεδροι 
9. Ν. Χαμαλής Σ.  Παναγιωτίδης Χ. Μουτσιόπουλος 

10. Σ. Γεωργιάδης Λ. Τσαβδαρίδης  
11. Ι.  Τριανταφυλλίδης Ε. Σοφιανίδης  
12. Π. Πιτούλιας Ε. Λευκοπούλου  
13. M. Σουμελίδης Π.   Αγαθαγγελίδης 
14. Χ.  Σκουμπόπουλος ΣΗΜΕΙΩΣΗ:   1)   Κατά τη  συζήτηση  της  υπ’ αριθ. 95/00 
15. Χ. Γεωργιάδης απόφασης αποχώρησε ο κ. Θ. Σιδηρόπουλος. 
16. Θ.  Σιδηρόπουλος  
17. Ι. Ακριβόπουλος  
18. Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή  
19. Ε. Κουκουρδής  
20. Γ. Μανακούλης  

 



Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 1ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου την από 9-2-2000 εισήγηση για την ίδρυση τμημάτων 
Τ.Ε.Ι. στη Βέροια του Δημάρχου, που έχει ως εξής:  

Ε Ι Σ Η Γ Η Σ Η 
ΓΙΑ ΤΗΝ ΙΔΡΥΣΗ ΤΜΗΜΑΤΩΝ Τ.Ε.Ι. ΣΤΗΝ ΒΕΡΟΙΑ 

 
1. Συνοπτική παρουσίαση της οικονομικής εξέλιξης της περιοχής 
 
Ο Νομός Ημαθίας και η περιοχή της Βέροιας, ειδικότερα, από την αρχή της δεκαετίας 
του 1990 διέρχεται μία περίοδο μιας βαθιάς οικονομικής κρίσης, που είναι δομική και 
που συνίσταται στην ουσιαστική κατάρρευση του παραγωγικού ιστού της περιοχής. 

Η οικονομία της περιοχής ήταν διαρθρωμένη στους εξής άξονες: 
1. Στον πρωτογενή τομέα, κύριο εισόδημα προερχότανε από την γεωργία και 

ειδικότερα από την καλλιέργεια του ροδάκινου. 
2. Στον δευτερογενή τομέα ο παραγωγικός ιστός στηριζότανε: 

 στις μονάδες επεξεργασίας αγροτικών προϊόντων (ιδιωτικές ή 
συνεταιριστικές) 

 στις μονάδες επεξεργασίας νημάτων και 
 στις μονάδες συρραφής ενδυμάτων με το κομμάτι (φασόν) 

3. Στον τριτογενή τέλος τομέα: 
 στο μεγάλο εξαγωγικό εμπόριο νωπών φρούτων και λαχανικών από όλη την 

Ελλάδα προς τις χώρες, κυρίως, της Ανατολικής Ευρώπης, αλλά και προς τις 
αγορές της πρώην Δ. Γερμανίας (κυρίως τα ροδάκινα). Χαρακτηριστικό 
στοιχείο είναι ότι το 70% περίπου της πανελλήνιας παραγωγής εσπεριδοειδών 
εξαγότανε από εμπορικούς οίκους της πόλης. 

 στην ανάπτυξη, λόγω εξαγωγών, ενός μεγάλου στόλου αυτοκινήτων διεθνών 
μεταφορών. 

 
Δεν χρειάζεται ιδιαίτερη ανάλυση για την, κυριολεκτική, κατάρρευση όλων των 

επιμέρους τομέων της παραγωγικής δραστηριότητας της περιοχής, που επήλθε είτε 
από την άσκηση της ΚΑΠ, είτε από την μεταφορά ολόκληρων επιχειρήσεων φασόν 
σε γειτονικές χώρες, είτε από την κατάρρευση των πρώην σοσιαλιστικών χωρών, είτε 
από τους πολέμους στην Γιουγκοσλαβία. 

 
 Τα τελευταία χρόνια έκλεισαν: 
 28 από τα 66 υπάρχοντα διαλογητήρια, ήτοι ποσοστό 42,5% 
 11 από τα 18 υπάρχοντα εκκοκκιστήρια, ήτοι ποσοστό 61% 
 98 από τα 168 υπάρχοντα κιβωτοποιεία, ήτοι ποσοστό 58,3 % 
 98 από τα 130 υπάρχοντα κλωστοϋφαντουργία, ήτοι ποσοστό 75,4 % 
 8 από τα 13 υπάρχοντα κονσερβοποιεία, ήτοι ποσοστό 61,5 % 
 και 166 μονάδες φασόν 

(πηγή στοιχείων το Επιμελητήριο Ημαθίας) 
 
Το γεγονός αυτό είχε σαν αποτέλεσμα από το έτος 1990 έως το έτος 2000 η πόλη 

της Βέροιας να χάσει 3.000 περίπου ημερομίσθια ημερησίως. Έχει δε ιδιαίτερη 
σημασία ότι τα περισσότερα από αυτά αφορούσαν ευπαθείς, εργασιακά, ομάδες 
πληθυσμού, όπως γυναίκες ή μεγαλύτεροι σε ηλικία εργαζόμενοι. Είναι ιδιαίτερα 
χαρακτηριστικό ότι, σύμφωνα με τα στοιχεία της Περιφέρειας Κεντρικής 



Μακεδονίας, ο Νομός Ημαθίας σήμερα έχει διπλάσιο, περίπου, ποσοστό ανεργίας 
από τον μέσο όρο της Περιφέρειας. 
 
Έτσι δεν είναι καθόλου τυχαίο που ο Νομός Ημαθίας είναι ο 4ος, δυστυχώς, στην 
Ελλάδα Νομός με τον υψηλότερο δείκτη αποβιομηχάνισης. 
 
 Η ιδία, ραγδαία, πτωτική τάση χαρακτηρίζει και τις ετήσιες εξαγωγές. Έτσι, 
και με βάση πάντα τα στοιχεία του Επιμελητηρίου Ημαθίας, οι εξαγωγές: 
 των νωπών γεωργικών προϊόντων από 110.402 τόνους το 1990 έπεσαν στους 

63.883 τόνους το 1998, ήτοι μείωση κατά 42,3 % 
 των μεταποιημένων γεωργικών προϊόντων από 114.433 τόνους το 1991 έπεσαν 

στους 75.399 τόνους το 1998, ήτοι μείωση κατά 34,2 % 
 των εσπεριδοειδών από 153.982 τόνους το 1990 έπεσαν στους 55.194 τόνους το 

1998, ήτοι μείωση κατά 64,2 %. 
 

Αντιλαμβάνεστε, ότι η ουσιαστική κατάρρευση του παραγωγικού ιστού, είχε 
σαν συνέπεια και την καθίζηση της τοπικής αγοράς και του εμπορικού κόσμου κατ΄ 
επέκταση. 

 
Είναι αλήθεια ότι ο Δήμος Βέροιας, τα τελευταία χρόνια καταβάλλει μία 

συντονισμένη προσπάθεια ανασύνταξης του παραγωγικού δυναμικού και έναν 
επανασχεδιασμό της αναπτυξιακής στρατηγικής της περιοχής, με βάση τα συγκριτικά 
πλεονεκτήματά της. Η προσπάθεια αυτή, που ήδη άρχισε δειλά – δειλά να φέρει τα 
πρώτα αποτελέσματα επικεντρώνεται σε δύο κυρίως τομείς: 
1. στην ανάπτυξη ενός εναλλακτικού τουρισμού, με κύριο βάρος τις αρχαιότητες της 

Βεργίνας, την βυζαντινή παράδοση της Βέροιας και τον ορεινό όγκο του Βερμίου 
2. στην ανάπτυξη της κτηνοτροφίας και ιδιαίτερα της παραγωγής βοείου κρέατος, 

που τα τελευταία χρόνια παρουσιάζει μία πολλή σημαντική πρόοδο. 
 
2. Λόγοι που επιβάλλουν την ΑΜΕΣΗ ίδρυση τμημάτων σχολών Τ.Ε.Ι. 
 
 Κατ’ αρχήν θα πρέπει να τονισθεί ότι η Βέροια είναι μία από τις 
ελαχιστότατες πλέον πρωτεύουσες Νομών της χώρας που μέχρι σήμερα δεν έχει ούτε 
μία, έστω και υπό μορφή τμήματος ή παραρτήματος Πανεπιστημιακή Σχολή, ούτε μία 
Παιδαγωγική Ακαδημία, ούτε μία σχολή ΤΕΙ, ούτε, έστω ένα τμήμα μίας Σχολής ΤΕΙ. 
 
 Οι λόγοι που επιβάλλουν την ΑΜΕΣΗ ίδρυση δύο (2) τμημάτων των Σχολών 
ΤΕΙ Θεσσαλονίκης στην Βέροια είναι οι ακόλουθοι: 
1. η δυσμενής εξέλιξη της οικονομίας της μείζονος περιοχής επιβάλλει την, από 

μέρους της Πολιτείας, ΑΜΕΣΗ στήριξη της τοπικής οικονομίας 
2. η ανάγκη υποβοήθησης των νέων αναπτυξιακών προσπαθειών με την παραγωγή 

εξειδικευμένων στελεχών που να ανταποκρίνονται στην ζήτηση και στις 
παραγωγικές προοπτικές της περιοχής 

3. η σύνδεση της εκπαίδευσης με την παραγωγική διαδικασία 
4. η δυνατότητα ΑΜΕΣΗΣ απορρόφησης των αποφοίτων από την τοπική 

παραγωγική δομή. 



 
3. Ποια Τμήματα προτείνονται να δημιουργηθούν ΑΜΕΣΑ 
 
 Με βάση τις προοπτικές μιας αυτοδύναμης και συνολικής ανάπτυξης της 
περιοχής, την δυνατότητα απορρόφησης των αποφοίτων αλλά και υπό το πρίσμα της 
συμβολής των νέων ειδικοτήτων στην καθόλου κοινωνική και οικονομική ανάπτυξη 
προτείνεται να ιδρυθούν στην Βέροια τα εξής δύο (2) τμήματα των Σχολών ΤΕΙ 
Θεσσαλονίκης: 
1. Τμήμα συντήρησης μνημείων, έργων τέχνης και παραδοσιακών συνόλων 
2. Τμήμα παραγωγής και τεχνολογίας κρέατος. 
 
4. Συγκριτικά πλεονεκτήματα για κάθε Τμήμα 
 
 4.1.Τμήμα συντήρησης μνημείων, έργων τέχνης και παραδοσιακών 
συνόλων. 
 
 Α’ Περιγραφή της υφιστάμενης κατάστασης 
 Η Βέροια, η Βεργίνα, η Νάουσα και η ευρύτερη περιοχή τους 
χαρακτηρίζονται από ένα τεράστιο σύνολο αρχαιολογικών χώρων, μνημείων και 
παραδοσιακών οικισμών. Ειδικότερα: 
- στην Βέροια σώζονται σήμερα 48 βυζαντινοί και μεταβυζαντινοί ναοί από τους 

οποίους οι 40 έχουν θαυμάσιες τοιχογραφίες, πολλοί δε από αυτούς έχουν 
τοιχογραφίες δύο διαφορετικών εποχών σε επάλληλες στρώσεις. Από όλους 
αυτούς, μόνο ένας (1) ναός είναι συντηρημένος. 

- στην Βέροια σώζονται σαν ενιαίο σύνολο δύο παραδοσιακοί οικισμοί, 
χαρακτηρισμένοι σαν διατηρητέοι από το ΥΠΠΟ και το ΥΜΑΘ, ο οικισμός της 
Κυριώτισσας και ο οικισμός της Μπαρμπούτας. Ακόμη σώζεται στο σύνολό του 
σχεδόν το εμπορικό και ιστορικό κέντρο της πόλης, που υφίσταται από το 300 
π.Χ. 

- η Βέροια έχει, μαζί με την Καστοριά, την πλουσιότερη, μετά το Άγιο Όρος, 
συλλογή βυζαντινών εικόνων και ξυλόγλυπτων τέμπλων, που είναι ασυντήρητα 
και φυλάσσονται στο υπόγειο του Αρχαιολογικού Μουσείου της πόλης 

- στη Βέροια σώζονται μεγάλα τμήματα από το αρχαίο ρωμαϊκό και βυζαντινό 
τείχος, που είναι ασυντήρητο 

- στη Βέροια εδρεύει η 11η Εφορία Βυζαντινών Αρχαιοτήτων που εποπτεύει και 
ολόκληρο τον χώρο της Δυτικής Μακεδονίας 

- στη Βέροια, κατασκευάζεται και ολοκληρώνεται το Βυζαντινό Μουσείο της 
πόλης, που θα στεγάσει, μετά την συντήρησή τους, τις βυζαντινές εικόνες, τις 
τοιχογραφίες και τα ξυλόγλυπτα. 

- στη Βεργίνα, (που βρίσκεται σε απόσταση 12 χιλιομέτρων από την Βέροια), 
υπάρχει ολόκληρος ο αρχαιολογικός χώρος, με τις τεράστιες ανάγκες του σε 
συντηρητές. Πρόσφατα (25/8/99) στην Θεσσαλονίκη, η Υπουργός Πολιτισμού κ. 
Παπαζώη, τόνισε την ανάγκη ίδρυσης εξειδικευμένων τμημάτων συντηρητών για 
την κάλυψη των τεράστιων αναγκών του ΥΠΠΟ στον τομέα αυτό. 

- στη Νάουσα, (που βρίσκεται σε απόσταση 18 χιλιομέτρων από την Βέροια), 
υπάρχει σειρά ολόκληρη κηρυγμένων διατηρητέων αρχοντικών, που χρειάζονται 
συντήρηση και αναστήλωση. 

- στην περιοχή του Δήμου Ανθεμίων, (που βρίσκεται σε απόσταση 15 χιλιομέτρων 
από τη Βέροια) υπάρχουν οι περίφημοι Μακεδονικοί τάφοι των Λευκαδίων, με τις 



ωραιότερες τοιχογραφίες που σώζονται από την ελληνιστική περίοδο, χρήζουν 
ανάγκη συντηρήσεως και περιλαμβάνονται στα άμεσα σχέδια του ΥΠΠΟ 

- τέλος, σε απόσταση 70 χιλιομέτρων βρίσκεται η Θεσσαλονίκη, με τον πολύ 
μεγάλο αριθμό βυζαντινών ναών, μνημείων και εικόνων, η οποία στερείται μίας 
τέτοιας Σχολής. 

 
Β’ Συμβολή της νέας ειδικότητας στην ανάπτυξη 

     Η στρατηγική της ανάπτυξης με άξονα τον αρχαιολογικό τουρισμό 
προϋποθέτει την εκτέλεση μίας σειράς έργων συντήρησης, ανάπλασης και ανάδειξης 
όλων αυτών των ιστορικών μνημείων και παραδοσιακών συνόλων. Η προσπάθεια 
αυτή έχει ήδη αρχίσει τα τελευταία τρία χρόνια και η έλλειψη εξειδικευμένου 
τεχνικού προσωπικού κατέστη ολοφάνερη. 

Παράλληλα, η όποια προσπάθεια του ΥΠΠΟ για συντήρηση όλων αυτών των 
μνημείων που υπάγονται στην αρμοδιότητά του επιβάλλει την ύπαρξη του εν λόγω 
προσωπικού, εξ ου μάλιστα και η σαφέστατη τοποθέτηση της κ. Υπουργού 
Πολιτισμού. 

Αν, μάλιστα, αναλογισθεί κανείς ότι η έδρα της 11ης Εφορίας Βυζαντινών 
Αρχαιοτήτων, που εποπτεύει και έχει την ευθύνη συντήρησης και ανάδειξης και των 
βυζαντινών μνημείων της Καστοριάς, είναι η Βέροια, τότε, καθίσταται φανερό ότι η 
ίδρυση ενός τέτοιου τμήματος στην Βέροια, συμβάλλει αποφασιστικά όχι μόνο στην 
κοινωνική και οικονομική ανάπτυξη του Νομού Ημαθίας, αλλά και της ευρύτερης 
περιοχής της Κεντρικής και Δυτικής Μακεδονίας. 

Γ’ Δυνατότητα απορρόφησης των αποφοίτων 
Τα όσα αναφέρθηκαν αναλυτικά στις δύο προηγούμενες παραγράφους 

προσδιορίζουν μια απολύτως ευοίωνη προοπτική απορρόφησης των αποφοίτων του 
προτεινόμενου Τμήματος. Η απορρόφηση δε αυτή θα είναι και ΑΜΕΣΗ, δεδομένου 
ότι: 
 στον Δήμο της Βέροιας «τρέχουν» σήμερα διάφορα προγράμματα συντήρησης 

και αναστήλωσης των δύο παραδοσιακών οικισμών ύψους πάνω από 1,2 δις. 
 στο 3ο ΚΠΣ θα ενταχθεί η αναστήλωση σειράς ολόκληρης βυζαντινών ναών και η 

συντήρηση των τοιχογραφιών τους, στα πλαίσια ενός προγράμματος δημιουργίας 
βυζαντινών διαδρομών στην περιοχή, ύψους πάνω από 1 δις. 

 το Βυζαντινό Μουσείο της πόλης έχει απόλυτη ανάγκη από συντηρητές για την 
συντήρηση των εικόνων και των ξυλόγλυπτων που πρόκειται να εκτεθούν σε 
αυτό. 

 οι απαιτήσεις για συντηρητές στον αρχαιολογικό χώρο της Βεργίνας είναι άμεσες 
 το ΥΠΠΟ σχεδιάζει, στα πλαίσια του 3ου ΚΠΣ, την συντήρηση των Μακεδονικών 

τάφων των Λευκαδίων. 
Με τα δεδομένα αυτά, η ίδρυση του προτεινόμενου Τμήματος, παρουσιάζει 

τις πλέον ελπιδοφόρες προοπτικές ΑΜΕΣΗΣ απορρόφησης των αποφοίτων σε 
σύγκριση με οποιαδήποτε άλλη Σχολή που ιδρύθηκε ποτέ σε οποιαδήποτε 
περιοχή της χώρας. 

Εξ άλλου, αυτήν την ανάγκη την είχε, προ πολλού χρόνου, διαβλέψει η Γενική 
Συνέλευση του ΤΕΙ Θεσσαλονίκης (ακόμη και σε χρονική περίοδο που δεν υπήρχαν 
τόσα πολλά προγράμματα συντήρησης) και με το υπ’ αρ. 2 Πρακτικό της Γ.Σ. της 
5/2/1988 αποφάσισε την ίδρυση Τμήματος «Συντήρησης Αρχαιοτήτων, Έργων 
Τέχνης και διατήρησης Παραδοσιακών συνόλων», απόφαση που στην συνέχεια 
δεν υλοποιήθηκε στην πράξη, που όμως εξακολουθεί να είναι απαίτηση της Σχολής. 

 
 



 
4.2.Τμήμα παραγωγής και τεχνολογίας κρέατος 
 

 Α’ Περιγραφή της υφιστάμενης κατάστασης 
Ο Νομός Ημαθίας, σύμφωνα με όλα τα επίσημα στοιχεία της τελευταίας 

10ετίας (1988-1998), είναι ο πρώτος Νομός της χώρας σε παραγωγή ντόπιου βόϊου 
κρέατος (παράγει σχεδόν το 80% της συνολικής εθνικής παραγωγής). 

Συγκεκριμένα σε όλη την Ημαθία εκτρέφονται σήμερα περίπου 22.000 
βοοειδή, σε πάνω από 130 σταυλικές εγκαταστάσεις, που η κάθε μία έχει από 200 έως 
και 3.000 ζώα στο σύνολο της εκτροφής, 

Από τις μονάδες αυτές, το 80% αφορά σύγχρονες εγκαταστάσεις εκτροφής 
και πάχυνσης μόσχων, επενδύσεις που έγιναν κυρίως την τελευταία 5ετία. Το δε 
υπόλοιπο 20% των εγκαταστάσεων έχει ήδη μπει σε προγράμματα μετεγκατάστασης 
και εκσυγχρονισμού. 

Την τελευταία δεκαετία (1988-1998) η παραγωγή ντόπιου κρέατος στο Ν. 
Ημαθίας αυξήθηκε κατακόρυφα και ανέδειξε τον κλάδο σαν ένα από τους πλέον 
εξελίξιμους και ελπιδοφόρους τομείς της τοπικής οικονομίας. 

Παράλληλα με τις μονάδες πάχυνσης μόσχων, στον Νομό υφίστανται και: 
 37 μονάδες χοιροτροφίας με ένα πολύ αξιόλογο αριθμό ζώων 
 πάνω από 15.000 ζώα (αιγοπρόβατα και αγελάδες) που εκτρέφονται με το 

σύστημα της ελεύθερης βοσκής στις παρυφές του Ανατολικού Βερμίου 
και των Πιερίων και που αποτελούν το κέντρο της οικονομικής ζωής πάνω 
από 10 ορεινών οικισμών (πρώην Κοινοτήτων) 

Όλα αυτά τα στοιχεία δικαίως κατατάσσουν σήμερα την Ημαθία (και ειδικότερα 
την ευρύτερη περιοχή της Βέροιας) στην κορυφή του κλάδου της ελληνικής 
παραγωγής ντόπιου βόϊου κρέατος. Κι' αυτό έχει αναγνωριστεί σε πανελλαδικό 
επίπεδο από τους Έλληνες κτηνοτρόφους και εμπόρους κρέατος, οι οποίοι ζητούν 
επίμονα τόσο μοσχάρια κρεατοπαραγωγής από μονάδες της Βέροιας, τόσο και νωπό 
κρέας από μόσχους που εκτρέφονται στη Βέροια. 
     Σε σχέση τώρα με το επίπεδο γνώσεων των κτηνοτρόφων της περιοχής μας (στους 
τομείς εκτροφής-εμπορίας), θα πρέπει να τονιστεί ότι οι γνώσεις τους για την 
κρεατοπαραγωγή βασίζονται κυρίως στην εμπειρία που απέκτησαν μόνοι τους, ενώ 
στις νεώτερες γενιές έχουν προστεθεί επίσης εμπειρικές γνώσεις, από επισκέψεις τους 
σε κτηνοτροφικές μονάδες του εξωτερικού και συνεργασία τους με αντίστοιχους 
οίκους της Ευρώπης. 
 

Β’ Συμβολή της νέας ειδικότητας στην ανάπτυξη 
 Η όλη ανάπτυξη της κτηνοτροφίας τα τελευταία 7 χρόνια βασίσθηκε στους 
παλαιούς κτηνοτρόφους, που από παράδοση (δεύτερη και πολλές φορές τρίτη γενιά) 
ασχολούνται με τον κλάδο. Το επίπεδο γνώσεων όμως, ακόμη και στους νέους 
επιχειρηματίες του κλάδου είναι ιδιαίτερα χαμηλό και είναι κυρίως πρακτικές 
γνώσεις. Η εξαγωγή ενός εξειδικευμένου προσωπικού που θα έχει γνώσεις όχι μόνο 
στον τομέα της ζωικής παραγωγής αλλά και της διαχείρισης και εμπορίας, θα 
συμβάλλει αποφασιστικά στην οικονομική απογείωση του κλάδου. 

Το παράδειγμα της Ισπανίας στον τομέα αυτό είναι χαρακτηριστικό. Η χώρα 
αυτή, πριν από 15 χρόνια ήταν σχεδόν ανύπαρκτη στον τομέα του κρέατος. Τα 
τελευταία χρόνια, με μία συστηματική προσπάθεια σύνδεσης της γνώσης με την 
παραγωγή, με την ίδρυση τεχνολογικών ινστιτούτων που ασχολήθηκαν και με την 
διαχείριση και εμπορία του κρέατος στους χώρους όπου αναπτυσσότανε 



κρεατοπαραγωγικές μονάδες, οδήγησε την Ισπανία να καταλάβει μία από τις πρώτες 
θέσεις στον τομέα αυτό. 
 Η ίδρυση κατά συνέπεια του προτεινόμενου Τμήματος στην καρδιά της 
περιοχής που παράγει το περισσότερο κρέας στην χώρα, καθίσταται φανερό ότι θα 
συμβάλλει αποφασιστικά στην παραπέρα ανάπτυξη και του κλάδου, αλλά και της 
τοπικής οικονομίας. 

Γ’ Δυνατότητα απορρόφησης των αποφοίτων 
 Η ύπαρξη όλων αυτών των μονάδων, συνδυαζόμενο με την έλλειψη 
εξειδικευμένου προσωπικού καθιστά φανερό ότι εξασφαλίζει σε πολύ μεγάλο βαθμό 
την ΑΜΕΣΗ απορρόφηση των αποφοίτων. 
Παράλληλα, όμως, δίνει την δυνατότητα, από το πρώτο σχεδόν στάδιο των σπουδών 
της σύνδεσης της επιστημονικής γνώσης με την παραγωγή και την πρακτική άσκηση 
στις ντόπιες μονάδες, τις οποίες οι επιχειρηματίες προσφέρουν για πρακτική 
εκπαίδευση από τα πρώτα βήματα. 
 
 Δ’ Καινοτόμο στοιχείο του προτεινόμενου Τμήματος 
 Μέχρι σήμερα στις διάφορες Σχολές ΤΕΙ, λειτουργούσαν ξεχωριστά τμήματα 
που αφορούσαν είτε τον τομέα της ζωικής παραγωγής είτε τον τομέα της διοίκησης 
και εμπορίας παρόμοιων μονάδων. Η ζωή όμως κατέδειξε ότι μια τέτοια προσέγγιση 
παρουσιάζει μειονεκτήματα. 
 Για τον λόγο ακριβώς αυτό προτείνεται όπως το πρόγραμμα έχει ένα 
καινοτόμο και συγχρόνως πιλοτικό χαρακτήρα. Να συνδυάσει δηλαδή την 
εξειδικευμένη γνώση στον τομέα της παραγωγής με αυτήν στον τομέα διαχείρισης 
και εμπορίας, που είναι απαίτηση των καιρών. 
 
5. Νομική μορφή των Τμημάτων  
 
 Τα δύο προτεινόμενα Τμήματα δεν θα αποτελούν νέα Σχολή των ΤΕΙ, αλλά 
θα αποτελούν Τμήματα του ΤΕΙ Θεσσαλονίκης στο οποίο θα υπάγονται διοικητικά. 
 
6. Χώρος εγκατάστασης των Τμημάτων 
 
 Α’ Χώρος εγκατάστασης 
 Τα Τμήματα αυτά θα εγκατασταθούν σε έκταση 108 στρεμμάτων, που 
βρίσκεται στα όρια των ομόρων Δήμων Βέροιας και Δοβράς. Η έκταση αυτή ανήκει 
ιδιοκτησιακά στον Δήμο Δοβρά, ο οποίος και την παραχωρεί προκειμένου να 
ιδρυθούν και λειτουργήσουν τα παραπάνω Τμήματα. Η έκταση αυτή είναι σχεδόν 
διπλάσια από τις απαιτήσεις που υπάρχουν για την ίδρυση των δύο τμημάτων, 
γεγονός που παρέχει την δυνατότητα διαμόρφωσης ενός συνόλου με όλες τις 
σύγχρονες ανέσεις και αφήνει ανοικτή μελλοντικών επεκτάσεων (δέστε σχετικό 
τοπογραφικό διάγραμμα) 
 
 Β’ Πλεονεκτήματα του προτεινόμενου χώρου 
1. Θετικότατες επιπτώσεις τόσο στην οικονομία όσο και σε πολιτικό επίπεδο στους 

πολίτες ΔΥΟ Δήμων. 
2. Βρίσκεται σε απόσταση μόλις 2 χιλιομέτρων από το κέντρο της πόλης 
3. Βρίσκεται σε ελάχιστη απόσταση από τον χώρο εγκατάστασης ενός μεγάλου 

σχολικού συγκροτήματος (δύο λύκεια,  και το τεχνικό επαγγελματικό λύκειο), 
δηλαδή σε χώρο που έχει κύρια χρήση εκπαιδευτική. 

4. Έχει τακτικότατη αστική συγκοινωνία  



5. Βρίσκεται σε απόσταση 300 μόλις μέτρων από τον υπό κατασκευή κύριο οδικό 
άξονα εισόδου στην πόλη 

 
7. Κτιριολογικό πρόγραμμα 
 
 7.1.Τμήμα συντήρησης μνημείων, έργων τέχνης και παραδοσιακών 
συνόλων. 
 
 Για την λειτουργία του Τμήματος απαιτούνται: 
 4 αίθουσες διδασκαλίας 
 8 εργαστήρια  
 κυλικείο, τουαλέτες κλπ 
 1 γραφείο γραμματείας  
 20 γραφεία καθηγητών 
Ήτοι για την λειτουργία του Τμήματος απαιτούνται συνολικά κτίρια εμβαδού 2.300 
τ.μ. 
 

7.2.Τμήμα παραγωγής και τεχνολογίας κρέατος 
 

 Για την λειτουργία του Τμήματος απαιτούνται: 
 1 αμφιθέατρο             
 6 αίθουσες διδασκαλίας 
 8 εργαστήρια 
 κυλικείο, τουαλέτες κλπ 
 1 γραφείο γραμματείας  
 20 γραφεία καθηγητών συνολικού εμβαδού  
Ήτοι για την λειτουργία του Τμήματος απαιτούνται συνολικά κτίρια εμβαδού 2.500 
τ.μ. 
 Ακόμη απαιτούνται συμπληρωματικές κτιριακές εγκαταστάσεις συνολικού 
εμβαδού 4.500 τ.μ. περίπου, ήτοι: 
 αλλαντοποιείο 
 βουστάσιο με αμελκτήριο 
 προβατοστάσιο 
 ορνιθοτροφείο 
 παχυντήριο 
 σφαγείο 
 γραφείο 
 τουαλέτες και χώροι υγιεινής 
 
(πηγή των σχετικών στοιχείων τα αντίστοιχα τμήματα του ΤΕΙ Θεσσαλονίκης) 
 
8. Οικονομικά στοιχεία επένδυσης  
 
 Α’ Κόστος επένδυσης 
 Σύμφωνα με στοιχεία από τις αντίστοιχες σχολές που λειτουργούν στο ΤΕΙ 
Θεσσαλονίκης, η λειτουργία των δύο προτεινόμενων Τμημάτων απαιτεί κτιριακά 
συγκροτήματα 4.800 τετραγωνικών μέτρων. 
 Με βάση τα στοιχεία από αντίστοιχα κτιριακά συγκροτήματα που 
κατασκευάσθηκαν πρόσφατα και από τα ΤΕΙ αλλά και από το Υπουργείο Δημόσιας 



Τάξης για τις Σχολές Αστυφυλάκων στην Ξάνθη, το κόστος ανά τετρ. μέτρο (είτε 
αφορά συμβατική κατασκευή είτε την βαριά προκατασκευή) κυμαίνεται από 170.000 
μέχρι το ανώτερο 200.000 ανά τετρ. μέτρο.  
Άρα το, κατά προσέγγιση, κόστος της όλης επένδυσης είναι 
 ποσό 960.000.000 δραχμών για τα κτιριακά συγκροτήματα (4.800 τ.μ. Χ 200.000 

= 960.000.000) 
 ποσό 120.000.000 δραχμών που απαιτείται για τον εξοπλισμό και την κατασκευή 

των εργαστηρίων του Τμήματος Συντήρησης Μνημείων, Έργων Τέχνης και 
Παραδοσιακών Συνόλων 

 ποσό 400.000.000 δραχμών που απαιτείται για τον εξοπλισμό και την κατασκευή 
των εργαστηρίων του Τμήματος Παραγωγής και Τεχνολογίας Κρέατος 

 ποσό 225.000.000 δραχμών που απαιτείται για την κατασκευή των 
συμπληρωματικών εγκαταστάσεων του Τμήματος Παραγωγής και Τεχνολογίας 
Κρέατος (4.500 τ.μ. Χ 50.000 το τ.μ. = 225.000.000) 

 ποσό 100.000.000 δραχμών για την αγορά 40 αγελάδων, 100 μόσχων για 
πάχυνση, 200 αιγοπροβάτων και 50 χοίρων αναπαραγωγής. 

 ποσό 170.000.000 δραχμών για την περίφραξη και διαμόρφωση του χώρου, 
κατασκευή χώρων στάθμευσης κλπ 

(πηγή οι αντίστοιχες Σχολές του ΤΕΙ Θεσσαλονίκης). 
Κατά συνέπεια το τελικό κόστος της επένδυσης θα ανέλθει στο ποσό των 

2.000.000.000 δραχμών περίπου. 
 
 Β’ Πηγή χρηματοδότησης 
 Η χρηματοδότηση της επένδυσης μπορεί να γίνει από το 3ο ΚΠΣ, είτε του 
Υπουργείου Παιδείας, είτε της Περιφέρειας Κεντρικής Μακεδονίας. Το ποσό δεν 
είναι μεγάλο και, απλά επισημειώνω, ότι υπάρχει αυτή η δυνατότητα, αν σκεφθεί 
κανείς ότι το αντίστοιχο υποπρόγραμμα της Περιφέρειας στο 2ο ΚΠΣ είχε μία 
απορρόφηση μόλις 36% περίπου. 
 
 Γ’ Τρόπος κατασκευής 
 Η κατασκευή των κτιριακών εγκαταστάσεων προτείνεται να γίνει με την 
μέθοδο της μελέτης – κατασκευής, με παροχή πριμ στον ανάδοχο σε περίπτωση 
συντόμευσης της προθεσμίας κατασκευής . Η μέθοδος αυτή ακολουθήθηκε από το 
Υπουργείο Δημόσιας Τάξης για την κατασκευή των Σχολών Αστυφυλάκων στην 
Ξάνθη, με άριστα αποτελέσματα, σε χρόνο ρεκόρ. 
 Την προμελέτη του έργου, την σύνταξη των τευχών δημοπράτησης και τους 
όρους της διακήρυξης θα τα κάνει ο Δήμος Βέροιας σε συνεργασία με το ΤΕΙ 
Θεσσαλονίκης. 
 Την δημοπράτηση του έργου θα την κάνει η Διεύθυνση Τεχνικών Υπηρεσιών 
της Νομαρχίας Ημαθίας. 
  
9. Χρονοδιάγραμμα   
 
 Όλο το σχέδιο μπορεί να έχει ολοκληρωθεί τους επόμενους 11 μήνες, σε 
τρόπο ώστε τα δύο Τμήματα να είναι σε θέση να λειτουργήσουν τον Σεπτέμβριο 
του έτους 2001. 
 Το προτεινόμενο χρονοδιάγραμμα δράσης περιλαμβάνει: 
1. Την εξαγγελία από μέρους του Υπουργείου για την ίδρυση των δύο Τμημάτων. 
2. Την άμεση υποβολή του αιτήματος στο ΤΕΙ Θεσσαλονίκης και λήψη σχετικής 

απόφασης για την ίδρυση των Τμημάτων. 



3. Την σύνταξη της προμελέτης, των τευχών δημοπράτησης και των όρων της 
διακήρυξης, σε συνεργασία με το ΤΕΙ Θεσσαλονίκης, μέχρι την 31η Ιουλίου 
2000. 

4. Παράλληλα, και μετά την λήψη της παραπάνω απόφασης ίδρυσης των 
εκπαιδευτικών προγραμμάτων μέχρι την 31η Μαρτίου 2001. 

5. Την δημοπράτηση του έργου, την αξιολόγηση των προσφορών, την υπογραφή της 
σύμβασης και την εγκατάσταση του αναδόχου μέχρι την 31η Οκτωβρίου 2000. 

6. Την κατασκευή του έργου μέχρι την 31η Αυγούστου 2001 (σχετική η αντίστοιχη 
κατασκευή στην Ξάνθη). 

 
Κυρίες και Κύριοι Δημοτικοί Σύμβουλοι, 

 
Η υποβολή της παραπάνω απόλυτα τεκμηριωμένης πρότασης για την ίδρυση 

των δύο Τμημάτων, αποτελεί πάγιο και καθολικό αίτημα του συνόλου των πολιτών 
και του Δήμου Βέροιας αλλά και του Δήμου Δοβρά. Παράλληλα, εκτίμησή μας είναι 
ότι η αναγγελία της ίδρυσης και η δρομολόγηση των διαδικασιών όπως στο 
παραπάνω χρονοδιάγραμμα, θα συμβάλλει αποφασιστικά στην κοινωνική και 
οικονομική ενδυνάμωση της περιοχής. 
Για τους λόγους αυτούς θα πρέπει το Δημοτικό Συμβούλιο: 
1. Να αποφασίσει την υποβολή σχετικού αιτήματος στο Υπουργείο Παιδείας 
2. Να συγκροτήσει μία Επιτροπή Ίδρυσης Σχολών ΤΕΙ, που να αποτελείται από 

εκπροσώπους όλων των επιστημονικών, επαγγελματικών, συνδικαλιστικών, 
συνεταιριστικών, πολιτιστικών κλπ φορέων του Δήμου 

3. Να ορίσει τέσσερα (4) μέλη του, που μαζί με τον Δήμαρχο θα αποτελέσουν μέλη 
της παραπάνω Επιτροπής 

4. Να υποβάλλει την πρόταση αυτή κατά την άφιξη του Κυβερνητικού κλιμακίου 
στη Βέροια. 

 Και κάλεσε το συμβούλιο ν΄ αποφασίσει σχετικά. 
 Δήμαρχος :Αφορά την ίδρυση Σχολών οι οποίες σχετίζονται: α)με τη 
συντήρηση έργων τέχνης  παραδοσιακών οικισμών κλπ, και β)με την τεχνολογία του 
κρέατος. Περιλαμβάνει όχι μόνο τη διαδικασία παραγωγής αλλά  και την εμπορία. 
 Η πρόταση αυτή  δεν έχει καμία σχέση με την ίδρυση της Πανεπιστημιακής 
Σχολής στον τομέα των εφαρμοσμένων Μουσικών Σπουδών της Μουσικής 
Ακαδημίας. Η εισήγηση και η μελέτη αυτής ολοκληρώνεται  και θα έρθει σε ένα από 
τα προσεχή ΔΣ για συζήτηση, πριν υποβληθεί στους αρμόδιους Πανεπιστημιακούς 
φορείς και στο Υπουργείο Παιδείας. 
 Πρόεδρος :Ορίστε τοποθετήσεις. 
 Χαμαλής :Μια και γίνεται αυτή  η προσπάθεια θα ήταν καλύτερα να 
προσπαθήσουμε να γίνουν εδώ παραρτήματα του Πανεπιστημίου Θεσ/νίκης. 
 Ο μεγαλύτερος αριθμός ανεργίας  επιστημόνων προέρχεται από τα ΤΕΙ. Από 
τα 2 τμήματα που προτείνουμε να δημιουργηθούν στην πόλη μας θ΄απορροφηθούν 
μία ή δύο σειρές αποφοίτων.  Οι υπόλοιποι τι θα γίνουν; 
 Προτείνω να κάνουμε  μία προσπάθεια να δημιουργηθούν εδώ παραρτήματα 
σχολών όπως η Γεωπονία,  Δασολογία κλπ. για να υπάρχει απόθεμα επιστημόνων 
εφόρου ζωής. 
 Σκουμπόπουλος :Βιαστικά και εσπευσμένα έρχεται το θέμα, χωρίς την 
ανάλογη μελέτη. Για πρώτη φορά όμως μας έρχεται μία  τεκμηριωμένη εισήγηση. 
 Γιατί έρχεται βιαστικά; Μήπως γιατί βρισκόμαστε σε προεκλογική περίοδο; 
Γιατί η εισήγηση  δεν πέρασε από την αρμόδια επιτροπή; Δεν έπρεπε να ρωτήσουμε 



τους φορείς της πόλης για το τι σχολές θέλουμε; Γιατί το 1998 ρωτήσαμε τους φορείς 
για τη Μουσική Ακαδημία; 
 Η Βέροια  δεν έχει μουσική ιστορία. Εμείς συμφωνούμε ν'αγωνιστούμε  και 
για τη Μουσική Ακαδημία. 
 Σχολές ΤΕΙ. Θολό το τοπίο. Στρατιά ανέργων. Η δική μας πολιτική θέση είναι 
η ίδια: Γεωπονική και Δασολογική Σχολή. Επίσης και η Κτηνιατρική  Σχολή πρέπει 
να είναι εδώ, γιατί  υπάρχει μεγάλη παραγωγή κρέατος  και κτηνοτροφικών μονάδων. 
Υπάρχουν πολλά δάση στην περιοχή μας και η ανάπτυξη της περιοχής στηρίζεται 
στην γεωργία. Χαιρόμαστε που φορείς της πόλης στηρίζουν τις θέσεις μας. 
 Πανεπιστημιακές σχολές θέλουμε στην πόλη μας και γι αυτές πρέπει 
ν'αγωνιστούμε. Όχι για τα ΤΕΙ, αν και είναι χρήσιμα κι αυτά. 
 Το σκεπτικό της πρότασής σας βασίζεται στη θέση του προγράμματος μας. 
Δεχθείτε την  πρότασή μας, να τις βάλουμε ιεραρχικά και ν' αγωνιστούμε όλοι μαζί 
για να δημιουργηθεί μία Πανεπιστημιακή Σχολή στην πόλη μας. 
 Γεωργιάδης Χρ.:Για μένα Δήμαρχος σημαίνει ότι είναι πάνω κι από 
Βουλευτή, μπορεί να κάνει πράγματα στην πόλη του που και ο ίδιος δεν μπορεί να 
φανταστεί.  
 Διάβασα την εισήγηση του κ. Δημάρχου πολύ προσεκτικά. Αναφέρεται 
συνέχεια ότι από το 1991 άρχισε η πτωτική τάση. Γιατί  τόσο αργά έρχεται το θέμα; 
Λίγα ζητάτε. 
 Κουκουρδής :Συμφωνώ με την εισήγηση του  Δημάρχου. Νομίζω όμως ότι η 
εισήγηση είναι βιαστική και προεκλογική. Έπρεπε να είχε κατατεθεί πολύ νωρίτερα.. 
 Πρέπει να προστεθούν και οι σχολές Δασοπονίας και Γεωπονίας γιατί η 
περιοχή μας είναι αγροτική. 
 Διαφωνώ στον τόπο εγκατάστασης της σχολής αυτής. Προτείνω την 
κατασκευή των σχολών στην περιοχή πάνω από το υπό-κατασκευή Διοικητήριο. 
 Είναι πιο κοντά στον άξονα της Εγνατίας οδού και απεριόριστος ο χώρος για 
μετέπειτα εγκατάσταση κι άλλων σχολών. 
 Σιδηρόπουλος :Είμαστε  θετικοί στη δημιουργία σχολών στην πόλη μας. 
 Το κυρίως όμως ενδιαφέρον μας πρέπει να το δείξουμε για τη δημιουργία 
Γεωπονικής και Δασολογικής Σχολής. Από εκεί και πέρα είμαστε ανοιχτοί στην 
προσπάθεια δημιουργίας οποιασδήποτε άλλης σχολής στην πόλη μας. 
 Ουρσουζίδης :Συμφωνώ απόλυτα απλά έχω μία ένσταση για τη συγκρότηση 
Επιτροπής Αγώνα. 
 Θα προτιμούσα να διατυπωθεί ως "Επιτροπή Ίδρυσης ΤΕΙ στην Βέροια". Η 
λέξη "αγώνα" νομίζω ότι δεν είναι δόκιμη. 
 Πρόεδρος :Υπάρχουν δευτερολογίες; 
 Χαμαλής :Αν περάσει η πρόταση, ν'ανακοινωθεί στους αρχηγούς όλων των 
κομμάτων ούτως ώστε όποια Κυβέρνηση κι αν είναι αύριο, να δεσμευτεί γι' αυτό το 
πράγμα. 
 Μήπως με τη δημιουργία βουστασίων υποβαθμίσουμε την περιοχή αυτή; Αν 
είναι δυνατόν να γίνει σε κάποιο άλλο χώρο. 
 Σκουμπόπουλος :Για τις σχολές που προτείνουμε υπάρχουν 1)το Iνστιτούτο  
φυλλοβόλων δένδρων στην περιοχή του Σταθμού της Νάουσας και 2) το ΚΕΓΕ . 
 Συμφωνούμε να δημιουργηθούν αυτές οι σχολές, αλλά να είναι 
Πανεπιστημιακού Επιπέδου  και όχι ΤΕΙ. Πρέπει να μπει όμως και η δική μας 
πρόταση και ν' αγωνιστούμε όλοι μαζί. 
 Δήμαρχος : Η επιλογή των σχολών που θα δημιουργηθούν δεν μπορεί να  
συναρτηθεί με την απορρόφηση του επιστημονικού προσωπικού, που θα παράγονται 



σ΄αυτές τις σχολές. Οι σχολές αυτές δεν απευθύνονται μόνο στον χώρο που τις 
φιλοξενεί. 
 Υπάρχει μία αντίφαση ανάμεσα στο αν θα είναι Πανεπιστημιακές Σχολές ή 
ΤΕΙ.Αυτές οι σχολές θα συμβάλλουν στην ενίσχυση της ντόπιας παραγωγικής 
διαδικασίας. 
 Σχολές οι οποίες έχουν κτιριακές εγκαταστάσεις στα Πανεπιστήμια , δεν είναι 
δυνατόν να μετεγκατασταθούν. Εκτός αν ιδρυθούν χωριστές σχολές, πράγμα το οποίο 
είναι ιδιαίτερα δύσκολο. 
 Ούτε βιαστική, ούτε πρόχειρη ήταν η μελέτη. Η διερεύνηση και οι επαφές με 
τους αρμόδιους πρυτάνεις και κοσμήτορες των επιμέρους σχολών, ξεκίνησαν πριν 
ένα χρόνο. 
 Από τη διατύπωση και την ανάπτυξη της εισήγησης  φαίνεται ότι τα κριτήρια  
που θα λάβει υπόψη της η Γενική Συνέλευση των Καθηγητών Θεσ/νίκης, είναι αυτά 
που έπρεπε ν'απαντήσουμε με την πρόταση και την εισήγησή μας. Αυτό έγινε κατόπιν 
μακράς συνεργασίας με ομάδες  καθηγητών. 
 Οι αρμόδιοι φορείς της πόλης ρωτήθηκαν. Είχα πολύ μεγάλη συνεργασία με 
το Επιμελητήριο Ημαθίας, με την 11η Εφορία, .με την ΙΖ Αρχαιοτήτων, την 4η 
Νεωτέρων Μνημείων κλπ. 
 Σχολή "Συντήρησης έργων τέχνης, μνημείων και παραδοσιακών συνόλων", 
επιπέδου Τ.Ε.Ι., υπάρχει μία στην Ελλάδα και εδρεύει στη Ν.Φιλαδέλφεια. Οι  
ανάγκες που υπάρχουν στη Β.Ελλάδα είναι τεράστιες σε εξειδικευμένο προσωπικό. 
Τους ελάχιστους εμπειροτέχνες συντηρητές βυζαντινών εικόνων που έχουμε στην 
πόλη μας, αυτούς καλούνε να πάνε στο Αγ. Όρος. 
 Επίσης  υπήρξε μία πολύ μεγάλη συνεργασία με τον σύλλογο βοοτρόφων του 
νομού, για τις ανάγκες και τα προβλήματά τους. Η σχολή τεχνολογίας κρέατος  να 
μην αφορά μόνο την παραγωγική  διαδικασία  αλλά και την εμπορία, προέκυψε μέσα 
απ' αυτές τις συζητήσεις. Είναι σημαντικό ότι οι καθηγητές του αρμόδιου τμήματος 
των ΤΕΙ Θεσ/νίκης, θεώρησαν ότι είναι  καινοτόμο στοιχείο αυτή η σύζευξη, που 
μέχρι σήμερα δεν υπάρχει στα ΤΕΙ. 
 Η απόφαση του ΤΕΙ  Θεσ/νίκης για ίδρυση σχολών "Συντηρητών μνημείων, 
έργων τέχνης και παραδοσιακών συνόλων", έχει ληφθεί ομόφωνα από το 1992 και 
δεν έχει υλοποιηθεί. Επειδή υπάρχει απόφαση, πρέπει ν'αποφασιστεί να μην 
εγκατασταθεί στον χώρο των ΤΕΙ Θεσ/νίκης αλλά στη Βέροια που έχει τα υπόλοιπα 
συγκριτικά πλεονεκτήματα. 
 Μπήκε ένας προβληματισμός για τον χώρο εγκατάστασης.1)Ο χώρος που 
επικαλείστε  κε Κουκουρδή, περιλαμβάνεται στη μελέτη της επέκτασης του σχεδίου 
πόλεως Βέροιας και δεν περισσεύει για την εγκατάσταση της σχολής. 2)Θεωρώ ότι η 
συμπαράταξη δύο ομόρων Δήμων ενισχύει την πρότασή μας. 3)Ο χώρος είναι 108 
στρέμματα και προσφέρεται από το Δήμο Δοβράς. Είναι ιδανικός γιατί α)βρίσκεται σ' 
έναν χώρο που υπάρχουν κτίρια εκπαίδευσης, β)απέχει ελάχιστα από την πόλη, 
γ)είναι πάνω στον καινούριο οδικό άξονα που θα είναι η δυτική είσοδος της  πόλης, 
δ)δεν χρειάζεται απαλλοτρίωση. 
 Η πρόταση αυτή υποβλήθηκε στον πρόεδρο του ΤΕΙ Θεσ/νίκης τον 
Σεπτέμβριο του 1999. Για τη σχολή των συντηρητών υπήρξε θετική τοποθέτηση και 
παραπέμφθηκε για να συζητηθεί με το αρμόδιο τμήμα της τεχνολογίας κρέατος. Ενώ 
είχαμε πει να επισπεύσουμε τις διαδικασίες λήψης της σχετικής απόφασης και τη 
μεταβίβαση  της απόφασης στο Υπ. Παιδείας, για να γίνει το σχετικό Π.Δ., περιέργως 
καθυστερεί. Κατόπιν αυτού, δεν μπορεί το πράγμα να μείνει σε επίπεδο χειρισμού ή 
πρότασης, για αυτό έρχεται στο ΔΣ. 



 Εμείς δεν περιμέναμε ότι θα υπάρχει καθορισμός του χρόνου των εκλογών 
τόσο σύντομα. Ίσως όμως είναι η καλύτερη ευκαιρία, με την έλευση όλων των 
αρχηγών των πολιτικών κομμάτων να τεθεί υπόψη αυτό το βασικό αίτημα της πόλης. 
 Σήμερα η οικονομία και οι επιχειρήσεις χρειάζονται με ανώτερη μόρφωση 
προσωπικό, γιατί αυτό μπαίνει κατευθείαν στην παραγωγή. Για το καλό των 
επιχειρήσεων που αναπτύσσονται αλλά και για την αγορά της πόλης πρέπει να 
προχωρήσουμε άμεσα και γρηγορότερα, την ίδρυση των δύο σχολών. 
 Θα ήταν πάρα πολύ σημαντικό  όπλο  εάν η απόφαση του ΔΣ ήταν ομόφωνη. 
 Σκουμπόπουλος :Ζητώ τριτολογία. 
 Πρόεδρος :Συμφωνεί το σώμα; 
 Σύμβουλοι :Ναι. 
 Σκουμπόπουλος :Δεν ακούσαμε τι έγινε με την επιτροπή ανάπτυξης; 
 Δεν είδαμε στον φάκελο θέσεις των φορέων της πόλης. 
 Ο κ. Δήμαρχος είπε ότι τον Σεπτέμβριο  έστειλε την εισήγηση στα ΤΕΙ 
Θεσ/νίκης. Άλλη μία απόδειξη ότι δεν σέβεται και πολύ το Δ.Σ. Άλλη μία απόδειξη 
είναι ότι την εισήγηση αυτή την διαβάσαμε στις εφημερίδες. Είναι από τα πολύ 
σοβαρά θέματα και ο Δήμαρχος κάνει ενέργειες χωρίς εμάς. 
 Θα συμφωνήσουμε για τις σχολές, θέλουμε όμως να συμπεριληφθεί και η δική 
μας πρόταση. 
 Δήμαρχος :Ο Δήμαρχος έχει υποχρέωση: 1)Να προβαίνει σ΄όλες τις 
προκαταρκτικές ενέργειες προκειμένου να προωθούνται τα συμφέροντα της πόλης. 
2)Έχει  την ιδιότητα από τον κώδικα να εισηγείται απ' ευθείας θέματα στο ΔΣ. 3)Ο 
Δήμαρχος απ' τη στιγμή που έστειλε εισήγηση στο ΔΣ έχει τη δυνατότητα να την 
δώσει σε δημοσιότητα. 
 Σ΄ότι αφορά την πρότασή μας για πανεπιστημιακή σχολή, μην την 
συνδυάζεται σήμερα. Θα έρθει να συζητηθεί σαν χωριστό  θέμα του ΔΣ. 
 Το θέμα εισάγεται αν θα υποβάλλουμε επισήμως αυτή την πρόταση. 
 Πρόεδρος :Περαιώθει η συζήτηση. 
 Δήμαρχος :Στο θέμα ίδρυσης Πανεπιστημιακών Σχολών στη Βέροια , εμείς θ' 
απέχουμε της ψηφοφορίας, γιατί το θέμα θα έρθει εξειδικευμένα για το τι σχολές θα 
προτείνουμε για ίδρυση στη Βέροια. 
   Πρόεδρος :Συμφωνεί το σώμα για την ίδρυση Σχολών Τ.Ε.Ι. και την υποβολή 
του σχετικού αιτήματος στα αρμόδια υπουργεία και στο κυβερνητικό κλιμάκιο που 
θα αφιχθεί στην πόλη μας; 
 Σύμβουλοι: Ναι. 
 Πρόεδρος: Επί της προτάσεως του κ. Σκουμπόπουλου για ίδρυση Σχολών 
Α.Ε.Ι. στην περιοχή, ποιοι συμφωνούν; 

 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 7 σύμβουλοι: 
Χ. Σκουμπόπουλος, Χ. Γεωργιάδης, Θ. Σιδηρόπουλος, Ι. Ακριβόπουλος, Μ. Τσαμήτρου 
– Καραχατζή, Ε. Κουκουρδής, Γ. Μανακούλης. 
Αποχή δήλωσαν 13 σύμβουλοι: 

Μ. Ποτουρίδης, Δ. Ταχματζίδης, Κ. Ασλάνογλου, Δ. Πέτκος, Ε. Λελεκάκης, Κ. 
Γκαβαισές, Κ. Βαφείδης, Γ. Ουρσουζίδης, Ν. Χαμαλής, Σ. Γεωργιάδης, Ι. 
Τριανταφυλλίδης, Π. Πιτούλιας, Μ. Σουμελίδης. 
 Δήμαρχος : Για την επιτροπή ίδρυσης αγώνα Τ.Ε.Ι., προτείνω να οριστούν ο 
υποφαινόμενος, ο πρόεδρος Δ.Σ., οι κ.κ. Χ. Σκουμπόπουλος και Π. Αγαθαγγελίδης 
και θα συμμετέχουν σ’ αυτήν και οι εκπρόσωποι που θα οριστούν από τον φορέα 
τους σύμφωνα με την εισήγηση. 
 Σκουμπόπουλος: Στη θέση μου προτείνω τον κ. Λ. Τσαβδαρίδη. 
 Δήμαρχος: Πρότεινα αυτή τη σύνθεση για να έχει κύρος η επιτροπή. 



 Σκουμπόπουλος: Από τη στιγμή που δεν δέχεστε τη θέση μας προτείνω τον κ. 
Λ. Τσαβδαρίδη. 
 Πρόεδρος: Συμφωνεί το σώμα; 
 Σύμβουλοι: Ναι. 
 Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Την από 9-2-2000 εισήγηση για την ίδρυση τμημάτων Τ.Ε.Ι. στη Βέροια, του 
Δημάρχου. 
2.-Ότι η Βέροια είναι μία από τις ελαχιστότατες πλέον πρωτεύουσες Νομών της 
χώρας που μέχρι σήμερα δεν έχει ούτε μία, έστω και υπό μορφή τμήματος ή 
παραρτήματος Σχολής Α.Ε.Ι. ή Τ.Ε.Ι., ούτε μία Παιδαγωγική Ακαδημία. 
3.- Τη δυσμενή εξέλιξη της οικονομίας της μείζονος περιοχής, την ανάγκη 
υποβοήθησης των νέων αναπτυξιακών προσπαθειών με την παραγωγή 
εξειδικευμένων στελεχών που να ανταποκρίνονται στην ζήτηση και στις παραγωγικές 
προοπτικές της περιοχής, τη σύνδεση της εκπαίδευσης με την παραγωγική διαδικασία 
και τη δυνατότητα ΑΜΕΣΗΣ απορρόφησης των αποφοίτων από την τοπική 
παραγωγική δομή. 
4.- Ότι η παραπάνω πρόταση αποτελεί πάγιο και καθολικό αίτημα του συνόλου των 
πολιτών και του Δήμου Βέροιας αλλά και του Δήμου Δοβρά. 
5.- Την ανάγκη συγκρότησης Επιτροπής Ίδρυσης Σχολών Τ.Ε.Ι. στην περιοχή, που ν’ 
αποτελείται από εκπροσώπους όλων των επιστημονικών, επαγγελματικών 
συνδικαλιστικών, συνεταιριστικών, πολιτιστικών κ.λ.π. φορέων του Δήμου. 
6.- Τις απόψεις και προτάσεις των Δημάρχου και δημοτικών συμβούλων όπως αυτές 
αναπτύχθηκαν στη συζήτηση του παρόντος θέματος. 
7.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
8.- Τις διατάξεις του άρθρου 106 του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.) . 
 

Αποφασίζει  
 

Α) Ομόφωνα: Εγκρίνει την υποβολή του παραπάνω αιτήματος προς το Υπουργείο 
Εθνικής Παιδείας και Θρησκευμάτων για την άμεση ίδρυση και λειτουργία των 
τμημάτων: 
1. Συντήρησης μνημείων, έργων τέχνης και παραδοσιακών συνόλων και 
2. Παραγωγής και τεχνολογίας κρέατος, 
των Σχολών Τ.Ε.Ι. Θεσσαλονίκης στην περιοχή, τα οποία προτείνεται να 
εγκατασταθούν σε έκταση 108 στρεμμάτων, που βρίσκεται στα όρια των ομόρων 
Δήμων Βέροιας και Δοβράς. 

Β) Κατά Πλειοψηφία: Απορρίπτει την πρόταση του δημοτικού συμβούλου κ. Χ. 
Σκουμπόπουλου για ίδρυση τμημάτων Σχολών Α.Ε.Ι. στην περιοχή. 

Γ) Ομόφωνα: Εγκρίνει τη συγκρότηση Επιτροπής Ίδρυσης των Σχολών Τ.Ε.Ι. 
Θεσσαλονίκης στην περιοχή, αποτελούμενη από τους: 
1. Ιωάννη Χασιώτη, Δήμαρχο Βέροιας 
2. Κων/νο Ασλάνογλου, πρόεδρο Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας 
3. Λάζαρο Τσαβδαρίδη, δημοτικό σύμβουλο και 
4. Πέτρο Αγαθαγγελίδη, δημοτικό σύμβουλο 
5. Εκπροσώπους όλων των επιστημονικών, επαγγελματικών, συνδικαλιστικών, 

συνεταιριστικών, πολιτιστικών κ.λπ. φορέων του Δήμου που θα οριστούν από τον 
φορέα τους. 
Δ) Ομόφωνα: Εγκρίνει την υποβολή του παραπάνω σχετικού αιτήματος στο 

κυβερνητικό κλιμάκιο που θα αφιχθεί στην πόλη μας στο αμέσως επόμενο χρονικό 
διάστημα. 



 
Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό    94/ 2000 

.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   
 Μ. Ποτουρίδης Χ. Σκουμπόπουλος 
 Δ.  Ταχματζίδης Χ. Γεωργιάδης 

 Δ.  Πέτκος Θ. Σιδηρόπουλος 
ΚΩΝ/ΝΟΣ  ΑΣΛΑΝΟΓΛΟΥ Ε. Λελεκάκης Ι.  Ακριβόπουλος 

 Κ. Γκαβαϊσές Μ.  Τσαμήτρου-Καραχατζή 
 Κ. Βαφείδης Ε. Κουκουρδής 
 Γ. Ουρσουζίδης Γ.  Μανακούλης 
 Ν.  Χαμαλής   
 Σ. Γεωργιάδης   
 Ι. Τριανταφυλλίδης   
 Π.  Πιτούλιας   
 Μ. Σουμελίδης   
     
     
 ΔΗΜΑΡΧ. ΠΑΡΕΔΡΟΣ  
    

 
Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  16-2-2000 

Ο Δήμαρχος 
 
 
 

ΓΙΑΝΝΗΣ  ΧΑΣΙΩΤΗΣ 
  
 


